
ZAPISNIK 
sa 14. sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budţet Skupštine Crne Gore, 

odrţane 14. juna 2013. godine 
 

Sjednica je počela 14. juna 2013. godine u 10.10 časova. 
Predsjedavao je Aleksandar Damjanović, predsjednik Odbora.  
Sjednici su prisustvovali poslanici: Zoran Vukčević, Zoran Jelić, Rešid Adrović, 

Filip Vuković, Damir Šehović, Almer Kalač, Fatmir Gjeka, Strahinja Bulajić i Nebojša 
Medojević. 

Sjednici su, u svojstvu predstavnika predlagača, prisustvovali: dr Zoran 
Đikanović – predsjednik Komisije za hartije od vrijednosti i Nikola Pejović- savjetnik u 
Komisiji za hartije od vrijednosti. 

Sjednici je prisustvovao predsjednik Komisije za  kontrolu i praćenje  postupka 
privatizacije, Janko Vučinić. 
  Rad sjednice su pratili predstavnici medija. 

Za sjednicu je utvrđen sljedeći 
 

DNEVNI RED 
 

1. INICIJATIVA ZA ODRŢAVANJE KONTROLNOG SASLUŠANJA 
VRHOVNOG DRŢAVNOG TUŢIOCA, koju je podnio poslanik Aleksandar 
Damjanović; 
 

2. GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O RADU KOMISIJE ZA HARTIJE OD VRIJEDNOSTI I 
STANJU NA TRŢIŠTU HARTIJA OD VRIJEDNOSTI ZA 2012.GODINU; 
 

3. PREDLOG DEKLARACIJE O UBRZANOM RAZVOJU ENERGETIKE, koji su 
podnijeli poslanici Demokratskog fronta i 
 

4. TEKUĆA PITANJA 
 

 
*     *     * 

 
Prije prelaska na raspravu o tačkama dnevnog reda, na Odboru je, zbog eskalacije 

problema u Rudniku mrkog uglja Berane, otvorena diskusija koja se odnosila na 
mogućnost uključivanja Odbora u rješavanje navedene situacije. Predsjednik Komisije za 
kontrolu i praćenje postupka privatizacije, Janko Vučinić, informisao je Odbor da su 
članovi Komisije bili u posjeti rudarima 13. juna 2013. godine i uvjerili se da se situacija 
mora riješiti u najkraćem roku. S tim u vezi pozvao je Odbor za ekonomiju, finansije i 
budţet da se iz domena svoje nadleţnosti uključi u rješavanje problema radnika. 
Predsjednik Odbora, Aleksandar Damjanović, saglasio se sa predsjednikom Komisije da 
se situacija mora riješiti što prije.  
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Nakon rasprave i nemogućnosti da se obezbijedi prisustvo ministra finansija i ministra 
ekonomije na sjednici, koji su imali ranije preuzete obaveze, dogovoreno je da Odbor 
uputi dopis ministrima i zatraţi informaciju o stanju u Rudniku, polazeći od toga da su 
ugroţeni ţivoti rudara i drţavna imovina. 

U raspravi su učestvovali poslanici: Mladen Bojanić, Zoran Jelić, Aleksandar 
Damjanović, Srđan Milić, Nebojša Medojević, Rešid Adrović i Janko Vučinić. 

 
*     *     * 

 
Prva tačka - INICIJATIVA ZA ODRŢAVANJE KONTROLNOG SASLUŠANJA 
VRHOVNOG DRŢAVNOG TUŢIOCA, koju je podnio poslanik Aleksandar 
Damjanović 
 
  Poslanik Aleksandar Damjanović obrazloţio je razloge za podnošenje inicijative 
za odrţavanje kontrolnog saslušanja Vrhovnog drţavnog tuţioca, povodom 
razmatranja Izvještaja Drţavne revizorske institucije o reviziji drţavnih garancija Vlade 
Crne Gore izdatih u 2010. i 2011. godini, a koju je podnio u vezi sa tačkom sedam ocjena 
i stavova koje je Odbor utvrdio na 13. sjednici odrţanoj 10. juna 2013. godine. 

Predsjednik Odbora, Aleksandar Damjanović, podsjetio je da se Odluka o 
kontrolnom saslušanju, u skladu sa članom 75 Poslovnika Skupštine Crne Gore, donosi 
većinom glasova od ukupnog broja članova Odbora. 

Odbor je, sa sedam glasova „za“ i šest glasova „protiv“, donio Odluku o 
odrţavanju kontrolnog saslušanja Vrhovnog drţavnog tuţioca. 

Dogovoreno je da se termin odrţavanja saslušanja, kao i eventualna lista pitanja, 
utvrdi na jednoj od narednih sjednica. 
 
Druga tačka - GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O RADU KOMISIJE ZA HARTIJE OD 
VRIJEDNOSTI I STANJU NA TRŢIŠTU HARTIJA OD VRIJEDNOSTI ZA 2012.GODINU 

 
Predsjednik Komisije za hartije od vrijednosti, dr Zoran Đikanović, dao je uvodne 

napomene o Godišnjem izvještaju o radu Komisije za hartije od vrijednosti i stanju na 
trţištu hartija od vrijednosti za 2012. godinu. 

U raspravi su učestvovali poslanici: Mladen Bojanić, Aleksandar Damjanović i 
Nebojša Medojević. 

Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 
 

 U uvodnom obrazloţenju predjsednik Komisije za hartije od vrjednosti (KHOV), 
dao je osvrt na najznačajnije dijelove Godišnjeg izvještaja, i to: stanje na trţištu kapitala, 
poslovanje učesnika na trţištu kapitala, koorporativne aktivnosti i regulatornu funkciju. 
Konstatovao je da je ukupan promet koji je je ostvaren na berzi iznosio oko 33 mil €, te 
da je isti bio uslovljen smanjenim nivoom likvidnosti realnog sektora stanovništva i 
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stranih investicija. Takođe, konstatovao je da je trţišna kapitalizacija na kraju 2012. 
godine bila za 6,10% veća u odnosu na prethodnu godinu i da je nominalana vrijednost 
netrţišnih transakcija u koje spadaju nasljeđe, poklon, kupoprodajni ugovori u sklopu 
privatizacija, sudska i vansudska poravnanja i zaloga iznosila oko 230 mil. €. Ukazano je 
da je rad Komisije za hartije od vrijednosti u prethodnoj godini obiljeţio novi Zakon o 
investicionim fondovima čija primjena je uslovila transformaciju četiri fonda zajedničkog 
ulaganja u otvorene i zatvorene investicione fondove. Odbor je informisan da je Komisija 
u okviru svoje nadleţnosti vršila neposredne i posredne kontrole, kao i da je u toku 2012. 
godine preduzeto 884 mjera prema učesnicima na trţištu hartija od vrijednosti. 

Odbor je iskazao nezadovoljstvo povodom lošeg stanja na trţištu kapitala i 
iskazao dilemu u pogledu povjerenja u institucije trţišta kapitala. Takođe iskazano je 
nezadovoljstvo zbog: pada ukupnog prometa na berzanskom trţištu za oko 44% u 
odnosu na 2011.godinu, pada broja transakcija, kao i  pada ukupne vrijednosti portfelja 
fondova zajedničkog ulaganja. 

Tokom rasprave postavljena su pitanja koja su se odnosila na: aktivnosti na izradi 
novog Zakona o trţištu kapitala koji će zamijeniti Zakon o hartijama od vrijednosti; 
primjenu člana 113 Zakona o hartijama od vrijednosti i naplatu prekršajnih kazni; visinu 
provizije društava za upravljanje investicionim fondovima; poslovanje fonda MIG i 
fonda TREND polazeći od postupanja navedenih fondova u skladu sa obavezama koje 
proističu iz Zakona o investicionim fondovima a odnose se na obavezu transformacije, 
kao i rad dobrovoljnih penzionih fondova.                                                                     

Nakon glasanja, Odbor je, sa šest glasova „za“ i šest „protiv“, Godišnji izvještaj o 
radu Komisije za hartije od vrijednosti i stanju na trţištu hartija od vrijednosti za 2012. 
godinu nije dobio potrebnu većinu.  

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Fatmir Gjeka. 
 
Treća tačka - PREDLOG DEKLARACIJE O UBRZANOM RAZVOJU ENERGETIKE, koji 
su podnijeli poslanici Demokratskog fronta 

 
Uvodne napomene o Predlogu deklaracije o ubrzanom razvoju energetike, u 

svojstvu predstavnika predlagača dao je poslanik Nebojša Medojević. 
U raspravi su učestvovali poslanici: Milutin Đukanović, Aleksandar Damjanović i 

Filip Vuković. 
Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 
 
Poslanici Demokratskog fronta, članovi Odbora, u svojstvu predstavnika 

predlagača upoznali su Odbor sa razlozima za predlaganje Deklaracije o ubrzanom 
razvoju energetike i naveli da bi se kroz valorizaciju energetskog potencijala na 
najefikasnijij način mogao unaprijediti ukupan socio-ekonomski ambijent i poboljšali 
makroekonomski pokazatelji. Takođe, predstavnici predlagača su konstatovali da se 
brojna strateška dokumenta razvoja energetike Crne Gore u prethodnom periodu ne 
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realizuju u potrebnoj mjeri i ukazali na višedecenijsku pasivnost oko izgradnje novog 
velikog izvora električne energije. 

Na Odboru je bilo mišljenja da se Predlogom deklaracije o ubrzanom razvoju 
energetike daju strateški pravci razvoja energetskog repro lanca i pozitivno su ocijenjene: 
tačka 6 i proces usaglašavanja stavova i interesa razvoja energetike i valorizacije 
zajedničkih resursa između Vlade Crne Gore sa nadleţnim institucijama Srbije, Bosne i 
Hercegovine, Hrvatske i Albanije; tačka 12 i pokretanje pregovora sa Vladom Rusije i 
„Gaspromom” o definisanju trase gasovoda kroz Crnu Goru, inoviranje Studije 
gasifikacije Crne Gore i  analize opravdanosti izgradnje bar jedne gasne elektrane. Sa 
druge strane bilo je mišljenja da donošenje Deklaracije o ubrzanom razvoju energetike 
nije potrebno imajući u vidu da je u toku javna rasprava o Strategiji razvoja energetike 
do 2030. godine, kao i da je većina sadrţaja deklaracije već implementirana u Strategiji. 

Nakon glasanja, šest glasa „za“ i šest „protiv“, Predlog deklaracije o ubrzanom 
razvoju energetike nije dobio potrebnu većinu na Odboru. 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Almer Kalač. 
 

Četvrta tačka - TEKUĆA PITANJA 
 

a) Predsjednik Odbora obavijestio je prisutne, da je 11. juna 2013. godine u 
prostorijama Drţavne revizorske institucije (DRI) odrţan sastanak članova 
Odbora (Aleksandar Damjanović, Zoran Jelić, Strahinja Bulajić i Mladen Bojanić) 
sa članovima Senata Drţavne revizorske institucije (Milan Dabović i Branislav 
Radulović) povodom zaključaka Skupštine Crne Gore od 30. aprila 2013. godine, 
koji se odnose na KAP, odnosno povodom sagledavanja modaliteta 
operacionalizacije zaključaka i uključivanje DRI u reviziju KAP-a. Takođe, bilo je 
riječi i o potrebi jačanja administrativnih i kadrovskih kapaciteta DRI, kao i o 
Predlogu zakona o izmjenama I dopunama Zakona o Drţavnoj revizorskoj 
instituciji, koji se nalazi u skupštinskoj proceduri. Na sjednici je podijeljena 
zabilješka sa sastanka. 
 

b) Ĉlanovima Odbora podijeljen je tekst Nacrta zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o energetici, koji je pripremila Sluţba Odbora u skladu sa dogovorom sa 
10. sjednice Odbora, na kojoj je razmatrana Informacija o postupanju 
elektroenergetskih subjekata po nalozima Regulatorne agencije za energetiku 
(RAE) i koja je sadrţala i predlog RAE da se iniciraju izmjene Zakona o 
energetici. 

*     *     * 
Sjednica je završena u 13.15 časova. 

Broj: 00-63-7/13- 
 
SEKRETAR ODBORA                    PREDSJEDNIK ODBORA 
Nađa Vukićević                                                                                mr Aleksandar Damjanović 
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14 . sjednica Odbora za ekonomiju, finansije i budţet, odrţana 14. juna 2013. godine 

REZULTATI GLASANJA 
 
 

O PREDLOZIMA AKATA 
 

NAZIVI AKATA „ZA“ „PROTIV“ „UZDRŢAN“ 

INICIJATIVA ZA 
ODRŢAVANJE 
KONTROLNOG 
SASLUŠANJA 
VRHOVNOG 
DRŢAVNOG 
TUŢIOCA, koju je 
podnio poslanik 
Aleksandar Damjanović 

Damir Šehović 
Nebojša Medojević 
Milutin Đukanović 
Strahinja Bulajić 
Srđan Milić 
AleksandarDamjanović 
Mladen Bojanić 

ZoranVukčević  
Zoran Jelić 
Rešid Adrović 
Filip Vuković 
Almer Kalač 
Fatmir Gjeka 

 

GODIŠNJI IZVJEŠTAJ 
O RADU KOMISIJE 
ZA HARTIJE OD 
VRIJEDNOSTI I 
STANJU NA TRŢIŠTU 
HARTIJA OD 
VRIJEDNOSTI ZA 
2012.GODINU 

Zoran Vukčević 
Zoran Jelić 
Rešid Adrović 
Filip Vuković 
Almer Kalač 
Fatmir Gjeka    

Nebojša Medojević 
Milutin Đukanović 
Strahinja Bulajić 
Srđan Milić 
Aleksandar Damjanović 
Mladen Bojanić 

 

PREDLOG 
DEKLARACIJE O 
UBRZANOM 
RAZVOJU 
ENERGETIKE, koji su 
podnijeli poslanici 
Demokratskog fronta 

Nebojša Medojević 
Milutin Đukanović 
Strahinja Bulajić 
Srđan Milić 
Aleksandar Damjanović 
Mladen Bojanić 

Zoran Vukčević 
Zoran Jelić 
Rešid Adrović 
Filip Vuković 
Almer Kalač 
Fatmir Gjeka    

  

 


